



Kinderarbeit
in der
Demokratischen Republik Kongo

Im Kongo gibt es
atemberaubende
Tiere und Natur.



A photograph of three young girls of African descent sitting together outdoors. The girl on the left is smiling and resting her chin on her hand. The girl in the middle is looking directly at the camera with a neutral expression. The girl on the right is also looking at the camera with a neutral expression. They are all wearing casual clothing. The background is a textured, light-colored wall.

Das
Durchschnittsalter
der Bevölkerung
liegt bei gerade
mal 17 Jahren.

Jede Frau im Kongo
bringt
durchschnittlich 6
Kinder zu Welt.



A photograph of a dark, narrow tunnel, likely a mine shaft. The walls are rough and uneven, with visible wooden support posts. A bright light source is visible at the end of the tunnel, creating a strong contrast with the dark interior. The overall atmosphere is dim and claustrophobic.

Im Kongo arbeiten viele Kinder in ungesicherten, einsturzgefährdeten Schächten und Minen. Meistens arbeiten sie dort 12 Stunden am Tag. Dafür bekommen sie umgerechnet ca. 1,50 €.



In den Minen bauen die Kinder Metalle und Erze wie Gold, Coltan und Kobalt ab. Kobalt ist ein wichtiges Material zu Erstellung von Computer- und Handyakkus.

In der Zeit der Kongokriege bis 2009 wurden regelmäßig Kinder auf dem Schulweg verschleppt und zum Kämpfen gezwungen. Zum Glück gibt es heute nur noch wenige Kindersoldaten aus dem Kongo.

